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 جامعة الملك سعود     
 كلية السياحة والآثار     

 قسم الإدارة السياحية والفندقية
 

 الماجستير التنفيذى فى السياحة والضيافة
Executive Master in Tourism and Hospitality 

 

 سم الدرجة العلميةا •
 السياحة والضيافة.الماجستير التنفيذي في  ❖

 
 البرنامجالتدريس في لغة  •

 اللغة الإنجليزية  ❖
 
 فصول دراسية( 4عامين دراسيين ):مدة الدراسة •
 
 المستفيدون من البرنامج •

 من المهنيين والمختصين. ضيافةالمهتمون برفع مستواهم العلمي والمعرفي في تخصصات السياحة وال ❖
و الترفيه أو الجهات ذات العلاقة بتقديم برامج تستهدف تطوير  ضيافةوال ةالسياح صناعةالعاملون في  ❖

 القطاعات ذات الصلة.
 

 شروط القبول  •
إضاااااافة إط اااااارول القةاااااوئ الاااااواللد في اللاالاااااة الموحااااادد للدلاواااااات العلياااااا في الجامعاااااات الساااااعولية والقواعاااااد  ❖

والإجااااااااارايات التنتيمياااااااااة والتنفيذياااااااااة للدلاواااااااااات العلياااااااااا في جامعاااااااااة الملااااااااا  واااااااااعول فااااااااا ن القسااااااااام ي اااااااااترل 
 التالي:للالتلاق بالبرنامج 
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التخصصااااااااااات في ك أو إ تسااااااااااا   أن يكااااااااااون المتقاااااااااادك حاصاااااااااالا  علاااااااااا  للجااااااااااة الةكااااااااااالوليو   إ تتااااااااااا .1
ماااااان جامعااااااة الملاااااا  وااااااعول أو أي جامعااااااة أ اااااار  موصاااااا   ااااااا ماااااان  الإ سااااااا ية أو العلميااااااة أو الصاااااالية

 . 2.75  ومعدئ  جيد وزالد التعليم بالمملكة العربية السعولية، بتقدير لا يقل عن 
 ين.لا تقل عن ونتفى مجالات السياحة أو الضيافة  أن يكون لد  المتقدك  برد عملية .2

 
 لا ي ترل إ تةال القدلات العامة للجامعيين

 لا ي ترل موافقة جهة العمل
 

 متطلبات الحصول على الدرجة •
 

 )بدون رسالة( الدراسيةخيار المقررات  ❖
  .متضمنة الم روع الةلثي من مقرلات البرنامج تدليسيةوحدد    36  الدال أن يجتاز          

 
 الفئة المستهدفة من البرنامج •

 

 كلاهما ✓  ✓ طالةات  طلا  
 
 مواعيد الدراسة   •

o .. الفاااااااترد المساااااااااية علااااااا  مااااااادال امواااااااةوع، عطلاااااااة  اياااااااة امواااااااةوع في ياااااااومي مواعياااااااد للاواااااااة مر اااااااة
 الجمعة والسةت.

 
 تكلفة الوحدة التدريسية •

o  2000  للوحدد التدليسية ريال  . 
o   :الف ليائ72إجماط التكلفة للبرنامج  . 
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 للبرنامج:الهيكل العام  •
 الدراسيةخيار المقررات  ❖

o   عل  النلو التالي:متضمنة م روع الةلث  تدليسية  وحدد 36عدل الوحدات المطلوبة 
 عدد الوحدات المطلوبة عدد المقررات نوع المقررات
   وحدد تدليسية21    مقرلات7  مقرلات إجةالية
   وحدد تدليسية9    مقرلات3  مقرلات ا تيالية 
   وحدد تدليسية6    مقرل 1  الم روع الةلثي 

   وحدد تدليسية36  مقرر (11) المجموع
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Executive Master in Tourism and 

Hospitality 

(Non-thesis Option) 

 
• Degree's Name: 

❖ Executive Master in Tourism and Hospitality 

• Program's Language: 
❖ English  

 
• Program Beneficiaries: 

❖ Interested professionals and specialists to enhance their level of education and 
knowledge in the disciplines of tourism and hospitality. 

❖ Workers in the tourism, hospitality, and entertainment sectors or relevant 
organizations and authorities that provide programs aimed at the development of 
related sectors. 

 
• Admission Requirements 

In addition to the admission requirements mentioned in the unified regulations for 
graduate studies at Saudi universities and the organizational and executive rules and 
procedures for postgraduate studies at King Saud University, the department requires the 
following to enroll in the program: 
1. 1. The applicant must have obtained a bachelor’s degree  regularity or affiliation  in 

humanitarian, scientific or health specialties from King Saud University or any other 
university recommended by the Ministry of Education in the Kingdom of Saudi 
Arabia, with a grade of no less than (good) and an average of (2.75). 

2. The applicant must have two or more years of practical experience in the fields of 
tourism or hospitality.  

- General aptitude test for university students is not required 
- Employer approval is not required 
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• Requirements for Obtaining the Degree: 
❖ Non-thesis option 

o Completing (36) study units of Master’s courses, including research 
project.  

 
• Program's Targeted Group 

 

 Male students  Female students ✓  Both male and female students 

 
• Timetable: 
❖ Flexible. Evenings throughout the week, weekends (Friday and Saturday) 

 
• Study Unit Fee 

❖  (2000) SAR per unit. 

❖ Total amount for Master (72000) SAR 

 
• Program General Structure: 

❖ Non-thesis Option 

o Number of units required is (36), including the research project  

No. of Units Required No. of Courses Type of Courses 

(21) Study unit 7 Core courses 

(9) Study unit 3 Elective courses  

(6) Study unit 1 Research project 

(36) Study unit  ( 11 ) Total 

 


